
 

 

SCHRIFTELIJKE VRAAG     
Artikel 32 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad 

 

Schriftelijke vraag aan ☒ het college van burgemeester en wethouders  ☐ de burgemeester 

Onderwerp: Energietransitie; agendapunt 7b en 7c op de agenda van de REF-commissie van 10 

juni 2021 

 

Wij ervaren een veel hogere urgentie voor het oplossen van de wooncrisis en het bouwen van 

woningen dan voor onbetaalbare energiestrategieën die een groot beslag leggen op onze toch 

al schaarse grond. Als we ons de tijd durven te gunnen, liggen transitiealternatieven in het 

verschiet die wel kunnen steunen op draagkracht van burgers. 

 

Zelfs het Planbureau voor de Leefomgeving (PBL) deelt de zorgen van UdenPLus over 

haalbaarheid en betaalbaarheid van de energietransitie en stelt dat de realisatie van het bod met 

onzekerheden is omgeven, onder meer verwijzend naar de congestie in het elektriciteit netwerk 

van TenneT. 

 

 https://www.pbl.nl/nieuws/2021/monitor-pbl-geeft-meer-inzicht-in-bod-energieregios-

voor-elektriciteitsproductie-uit-zonne-en-windenergie 

 

Ook UdenPlus maakt zich ernstige zorgen over de gevolgen van zonneparken en clusters 

windturbines op ons landschap, de explosie van het aantal biomassacentrales en diverse 

perverse geldstromen die veel burgers verder in de energiearmoede drukken. De 

energiebelasting bedraagt inmiddels de helft van de energierekening en de energiekosten zelf 

rijzen de pan uit. De komende jaren dienen er miljarden te worden geïnvesteerd in de 

uitbreiding van netwerk. 

 

Daarbij hebben wij de volgende vragen: 

1. In het beleidsdocument grootschalige opwekking zon - en windenergie staat, dat bij het 

vaststellen van voorliggend beleid de gemeenteraad het college heeft gemandateerd om 

de omgevingsvergunningen voor grondgebonden zonneparken te verlenen zonder dat 

een verklaring van geen bedenkingen (vvgb) benodigd is. Het college kan zonder nadere 

tussenkomst van de gemeenteraad een omgevingsvergunning verlenen. 

 Wat was de aanleiding voor deze mandatering? 

 Wanneer heeft de gemeenteraad het college hiervoor gemandateerd en hoe is dit 

gecommuniceerd?   

 

2. De gemeente Maashorst (i.o.) ziet dat de potentie voor het ontwikkelen van windmolens 

niet groot is. Er zijn harde beperkingen voor het plaatsen van windmolens. Wind 

Zoekgebieden waar het plaatsen van windturbines technisch en landschappelijk 

potentieel mogelijk is, heeft een potentie van ongeveer 23 turbines, met onderlinge 

afstand van 500m. Om wel meer gebruik te maken van windenergie om daarmee het 

beslag op landbouwgrond te beperken, een beter evenwicht tussen zonne- en wind 

energie en lagere maatschappelijke kosten te realiseren, kiest de gemeente Maashorst 

https://www.pbl.nl/nieuws/2021/monitor-pbl-geeft-meer-inzicht-in-bod-energieregios-voor-elektriciteitsproductie-uit-zonne-en-windenergie
https://www.pbl.nl/nieuws/2021/monitor-pbl-geeft-meer-inzicht-in-bod-energieregios-voor-elektriciteitsproductie-uit-zonne-en-windenergie
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(i.o.) ervoor om af te wijken van het RES uitgangspunt om minimale clusters van 4-5 

turbines te ontwikkelen. Elders in het dossier, tabel 4.10 van bijlage 2, wordt voor 

Landerd en Uden gesuggereerd dat er geen sprake zal zijn van windmolens. 

  

 Het is niet geheel duidelijk hoe het beleid voor windturbines in de gemeente 

Maashorst (i.o.) er nu uitziet. Worden er nu wel of niet windturbines geplaatst? 

 Zo nee, wanneer wel c.q. geldt dit beleid dan ook richting 2050? 

 Zo, ja wat zijn de exacte specificaties van deze windturbines, waar liggen de 

potentiële zoekgebieden precies en in welke mate is er overleg gestart met 

omwonenden? 

 

3. 10% van de huishoudens in Nederland heeft een te hoge energierekening ten opzichte 

van hun inkomen. Zij hebben moeite met het betalen van de energierekening en dat 

betekent dat zij energiearmoede lijden.  

 Hoe ziet de situatie er in onze gemeente uit; met hoeveel gevallen van 

energiearmoede hebben wij naar schatting te maken. 

 

4. Met de RES1.0 staat ook de Regionale Structuur Warmte ter besluitvorming op de 

agenda, terwijl daar in de gemeenteraad nog een woord over is gewisseld. In alle haast 

wordt er deze week een eerste beeldvormende sessie belegd. De warmtevisie is echter 

een bijzonder complex dossier, vooral omdat de ontwikkeling daarvan in Nederland nog 

in de kinderschoenen staat en de eerste resultaten zeker niet bemoedigend zijn.  

 Waarom wordt de warmtevisie niet los van de RES in een volgende raadscyclus 

behandeld? 

 

5. De reactie van de RES-stuurgroep op de zienswijzen op het concept is niet altijd even 

duidelijk. Dat geldt ook voor het antwoord op de vraag over het opstellen van een plan-

MER.  

 Dus stellen wij nogmaals de vraag waarom er geen plan-MER is opgesteld 

 

 

Ondertekening: 

Datum indiening : 1-6-2021  

Fractie : UdenPlus  

Naam indiener : Cees Keizer  

Einddatum: 1-7-2021 

Id.nr. iBabs: 151 

 

 

 

 

 

 

 



 

3 

 

 

 

 

 

 

 

ANTWOORD OP SCHRIFTELIJKE VRAAG 
Artikel 38 Reglement van orde voor de vergaderingen 

en andere werkzaamheden van de Raad

 

Antwoord door:  ☒ college van burgemeester en wethouders van Uden  ☐ burgemeester 

Datum: 29-6-2021 

Antwoord: 

1. In het beleidsdocument grootschalige opwekking zon - en windenergie staat, dat bij het 

vaststellen van voorliggend beleid de gemeenteraad het college heeft gemandateerd om de 

omgevingsvergunningen voor grondgebonden zonneparken te verlenen zonder dat een 

verklaring van geen bedenkingen (vvgb) benodigd is. Het college kan zonder nadere 

tussenkomst van de gemeenteraad een omgevingsvergunning verlenen. • Wat was de 
aanleiding voor deze mandatering? • Wanneer heeft de gemeenteraad het college hiervoor 
gemandateerd en hoe is dit gecommuniceerd? 

 

Met de vaststelling van het beleidsdocument grootschalige opwekking zon- en windenergie 

mandateert de raad het college. De raad heeft met het beleidsdocument de kaders afgepaald 

waarbinnen initiatieven voor grondgebonden zonne- en windparken moeten passen. Het college past 

deze kaders toe bij het al dan niet verlenen van omgevingsvergunningen. 

 

2. De gemeente Maashorst (i.o.) ziet dat de potentie voor het ontwikkelen van windmolens niet   

groot is. Er zijn harde beperkingen voor het plaatsen van windmolens. Wind Zoekgebieden waar 

het plaatsen van windturbines technisch en landschappelijk potentieel mogelijk is, heeft een 

potentie van ongeveer 23 turbines, met onderlinge afstand van 500m. Om wel meer gebruik te 

maken van windenergie om daarmee het beslag op landbouwgrond te beperken, een beter 

evenwicht tussen zonne- en wind energie en lagere maatschappelijke kosten te realiseren, kiest 

de gemeente Maashorst (i.o.) ervoor om af te wijken van het RES uitgangspunt om minimale 

clusters van 4-5 turbines te ontwikkelen. Elders in het dossier, tabel 4.10 van bijlage 2, wordt 

voor Landerd en Uden gesuggereerd dat er geen sprake zal zijn van windmolens. 

• Het is niet geheel duidelijk hoe het beleid voor windturbines in de gemeente Maashorst (i.o.) er 
nu uitziet. Worden er nu wel of niet windturbines geplaatst?  

 

In de beleidsnota worden uitgangspunten en voorwaarden geformuleerd voor de locaties van zonne- 

en windparken. Na vaststelling van de nota door de Raad zal de planvorming voor de realisatie worden 

opgestart op basis van de vastgestelde uitgangspunten en voorwaarden. Inmiddels vindt overleg 

plaats met het Rijksvastgoed bedrijf en TNO over in hoeverre windturbines beperkingen opleveren 

voor vliegveiligheid en radarverstoring. 

 

• Zo nee, wanneer wel c.q. geldt dit beleid dan ook richting 2050?  

 

Het beleid voor locaties voor zonne- en windparken is gebaseerd op de RES doelstelling voor 2030. 

Afhankelijk van ontwikkeling van o.a. energieverbruik, realisatie van besparingen en innovaties zal 

actualisatie van de opgave voor 2050 plaatsvinden. 
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• Zo, ja wat zijn de exacte specificaties van deze windturbines, waar liggen de potentiële 
zoekgebieden precies en in welke mate is er overleg gestart met omwonenden? 

 

Er zijn nog geen exacte specificaties van windturbines, deze volgen wanneer er concrete plannen 

worden opgesteld. Concrete zoekgebieden zijn er ook nog niet, deze volgen na vaststelling van de 

nota door de Raad. Dan kan de planvorming voor de realisatie worden opgestart op basis van de 

vastgestelde uitgangspunten en voorwaarden onder voorbehoud dat de turbines geen hinder 

opleveren voor de vliegveiligheid en radarverstoring. Overleg met omwonenden en andere 

stakeholders vindt plaats op het moment dat er concrete initiatieven ontstaan. 50% lokaal eigendom 

en bewonersparticipatie maken o.a. hiervan onderdeel uit. 

 

 

3. 10% van de huishoudens in Nederland heeft een te hoge energierekening ten opzichte van 

hun inkomen. Zij hebben moeite met het betalen van de energierekening en dat betekent dat 

zij energiearmoede lijden. • Hoe ziet de situatie er in onze gemeente uit; met hoeveel 

gevallen van energiearmoede hebben wij naar schatting te maken. 

 

Omdat de bestrijding van energiearmoede geen onderdeel van de energietransitie is, is deze 

informatie niet bij ons bekend.  

Energiearmoede staat niet op zichzelf maar maakt onderdeel uit van de gehele financiële positie van 

huishoudens. Uitgangspunt bij de energietransitie is dat deze haalbaar en betaalbaar is. 

 

4. Met de RES1.0 staat ook de Regionale Structuur Warmte ter besluitvorming op de agenda, 

terwijl daar in de gemeenteraad nog een woord over is gewisseld. In alle haast wordt er deze 

week een eerste beeldvormende sessie belegd. De warmtevisie is echter een bijzonder complex 

dossier, vooral omdat de ontwikkeling daarvan in Nederland nog in de kinderschoenen staat en 

de eerste resultaten zeker niet bemoedigend zijn. 

• Waarom wordt de warmtevisie niet los van de RES in een volgende raadscyclus behandeld? 
 

De RES bestaat uit de onderdelen: energiebesparing, productie van stroom en duurzame warmte (RSW) 

voor de gebouwde omgeving. In de RES is dus ook de opgave voor warmte beschreven gebaseerd op 

de ambitie van het Rijk om van het aardgas af te gaan. 

De (transitie) visie warmte staat in die zin los van de RES dat de uitwerking ook lokaal plaats vindt. De 

raad is al betrokken de transitievisie warmte (TVW) en deze komt ook nog ter besluitvorming naar de 

raad. 

 

5. De reactie van de RES-stuurgroep op de zienswijzen op het concept is niet altijd even 

duidelijk. Dat geldt ook voor het antwoord op de vraag over het opstellen van een plan-MER. • 
Dus stellen wij nogmaals de vraag waarom er geen plan-MER is opgesteld. 

 

De RES is geen plan maar een strategie waarlangs lokaal de uitwerkingsplannen worden opgesteld. Bij 

(eventuele) plaatsing van windturbines zal ook zo nodig een plan-MER worden uitgevoerd. 
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